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...sotva kdo poloģ² 

ģivot 

za spravedliv®ho. 

 

Moģn§ se nŊkdo  

umŚ²t odhodl§ za 

dobr®ho...  

 

A Kristus? 

Za n§s. 

 

 
 

 

Jsme bezmeznŊ  

Bohem milovan²!  

KaģdĨ z n§s. 

ALELUJA!  

 

 

4/2023 
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Duchovn² slovo 
 

V prŢbŊhu posledn²ch tĨdnŢ jsem na odlehļen² ļetl vtipnou a velmi poutavou knihu 

Angliļan v Ļesku aneb Czech Me Out. Jsou to pozn§mky (glosy), jak cizinec vn²m§ ļeskou 

spoleļnost, jej² zvyky a kulturu. 

O Velikonoc²ch se tam doļteme: ĂVelikonoce v Ļesku jsou 

pŚekr§sn® a pln® starod§vnĨch zvykŢ a tradic, z nichģ jen 

m§lokter® maj² co do ļinŊn² s pravĨm dŢvodem sv§tku, to 

jest oslavou Jeģ²ġovy smrti za vġechny naġe lidsk® ġpatnosti 

a jeho n§sledn®ho zmrtvĨchvst§n²ñ. Pak podrobnŊ vysvŊtluje 

pŢvod velikonoļn²ch jid§ġŢ, ber§nkŢ ļi mazancŢ, kraslic a 

na konci velikonoļn² glosy vzpom²n§ velikonoļn² koledu ï 

poml§zku, o kter® p²ġe: ĂJe to zvyk, kterĨ neskuteļnŊ pohorġuje celĨ svŊt, jenom my se pŚi 

tom bav²me jak lunatici a vesele v tom pokraļujeme kaģd® Velikonoļn² pondŊl² rok co 

rokñ. Tolik spisovatel a pozorovatel ļeskĨch re§li². Co n§m to vġechno Ś²k§ o 

Velikonoc²ch?  

Za prv®: jsou souļ§st² lidskĨch dŊjin, kultury a zvykŢ. Velikonoce ģij² v lidsk® 

povŊdomosti. Bohu d²ky. Horġ² by bylo, kdyby si nikdo na Velikonoce nevzpomnŊl.  

Za druh®: prvn² Velikonoce se odehr§valy uprostŚed ulic a hluku mŊsta, jeho trģnic, m²st 

shromaģŅov§n² obyvatel Jeruzal®ma a poutn²kŢ, kteŚ² putovali do Svat®ho mŊsta; vŊtġina 

z nich pozorovala Jeģ²ġŢv proces a nŊkteŚ² byli u kŚ²ģov® cesty a ġli za mŊsto, na Kalv§rii, 

ale vŊtġina vŢbec nemŊla tuġen², co se odehr§v§, ģe je to boģskĨ z§pas za sp§su svŊta. 

StejnŊ tak dnes - vŊtġina bude slavit Velikonoce, ale bez vŊtġ²ho pojet² oļ jde. M§me se t²m 

pohorġovat? VŢbec. Mysl²te, ģe Jeģ²ġ kvŢli tomu, ģe nikdo nic nech§pal, pŚeruġil svou 

obŊŠ? VŢbec. Pokraļoval, aby doplnil c²l sv®ho pozemsk®ho ģivota.  

Za tŚet²: Jeģ²ġŢv proces, odsouzen², smrt a vzkŚ²ġen² se odehr§val, kdyģ ostatn² plnili sv® 

kaģdodenn² povinnosti a pr§ci. MŢģeme Ś²ci, ģe tajemstv² vykoupen² a sp§sy vkroļilo do 

kuchyn² a pokojŢ, do obchodŢ a do vġech ostatn²ch m²st pobĨv§n² lid². A On, n§ġ P§n a 

Spasitel, tak® dnes vstupuje do naġich vġedn²ch dnŢ, pr§ce a povinnost², aby n§s svou 

pŚ²tomnost² povzbudil, umocnil ve v²Śe a pŚinesl n§m novou nadŊji na lepġ² z²tŚek.  

 

PŚejeme v§m, abychom velikonoļn² pravdu dok§zali ģ²t kaģdĨ den, aby vŊdom² Jeho 

v²tŊzstv² n§m bylo ¼tŊchou a posilou. Kr§sn®, radostn® a ģivotapln® Velikonoce.  

O. Luk§ġ st. a spolubratŚi piarist® 

 

FARNOST STRĆĢNICE  

 Z§pis z farn² rady 
Dne 3. bŚezna 2023 se uskuteļnilo prvn² letoġn² zased§n² farn² Pastoraļn² 

rady. 

Projedn§van® body: 

- Byly zhodnoceny probŊhl® akce.  
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- Diskutoval se term²n plesu pŚ²ġt² rok. Vzhledem k brzk®mu zaļ§tku postn² doby se rada 

shodla na term²nu 6. dubna 2024.  

- Pastoraļn² radŊ byly pŚedstaveny zmŊny v pl§nu akc² do ļervna. 

- Letoġn² Noc kostelŢ se uskuteļn² 2. ļervna a bude pouze v kostele u P. Marie a jen v 

minimalistick®m pojet². 

- Pastoraļn² rada byla sezn§mena s t®maty prob²ranĨmi na farn² Ekonomick® radŊ ze dne   

1. bŚezna. 

- PŚ²ġt² zased§n² je napl§nov§no na 12. kvŊtna 2023. 

 

Zapsal: Martin M¼ļka, schv§lil: Lukasz Karpinski. 
 

Velikonoļn² bohosluģby LP 2023 
 

2. dubna ï KvŊtn§ nedŊle 

Mġe sv. se svŊcen²m ratolest²: 7:30, 9:00 (Petrov), 10:30 (s prŢvodem, zaļ§tek pŚed 

kostelem), 18:30. 

Spoleļn§ velikonoļn² sv§tost sm²Śen² u Panny Marie od 14:30 do 16:00. 

 

6. dubna ï ZelenĨ ļtvrtek 

Mġe sv. na pam§tku veļeŚe P§nŊ (sv. pŚij²m§n² pod oboj²): 17:30 (Petrov), 18:30 

(Str§ģnice). 

Po mġ²ch: v PetrovŊ Noļn² hodina, ve Str§ģnici adorace v Getsemansk® zahradŊ do 21:00. 

 

7. dubna ï VelkĨ p§tek (den pŚ²sn®ho postu) 

KŚ²ģov® cesty: 12:00 (jak ve Str§ģnici, tak v PetrovŊ). 

Velkop§teļn² obŚady u Panny Marie v 15:00; pak adorace u Boģ²ho hrobu do 21:00. 

 

8. dubna ï B²la sobota 

Celodenn² adorace u Boģ²ho hrobu v kostele Panny Marie od 10:00 do 19:00. 

Velikonoļn² vigilie u Panny Marie: 20:00. 

 

9. dubna ï Boģ² hod velikonoļn² 

Mġe sv. se svŊcen²m pokrmŢ: 7:30, 9:00 (Petrov), 10:30 (po Ăhrub®ñ mġi sv§t. kŚtu); 

nebude veļern² mġe sv. 

 

10. dubna ï Velikonoļn² pondŊl² 

Mġe sv.: 7:30, 9:00 (Petrov), 10:30; nebude pondŊl² adorace a veļern² mġe sv. 

 

B²losobotn² adorace u Boģ²ho hrobu: v 10 ï 11 hodin rodiļe s dŊtmi, 11 ï 12 akolyt®, 12 

ï 13 lektoŚi, 13 ï 14 senioŚi, 14 ï 15 scholy a sbor, 15 ï 16 ļlenov® pastoraļn² a 

ekonomick® rady, 16 ï 17 modlitebn² skupiny, matice a c²rk. hnut² 17 ï 18 ml§deģ, 18 ï 19 

ministranti; na tuto adoraci jsou samozŚejmŊ zv§ni vġichni farn²ci; bŊhem adorace bude 

tradiļn² sb²rka na pomoc kŚesŠanŢm ve Sv. zemi (tzv. dar na Boģ² hrob v Jeruzal®mŊ). 
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Pozv§nka na farn² pouŠ do Mariazell 
V p§tek 26. kvŊtna se vyd§me 

na celodenn² pouŠ do Mariazell.  

 

Odjezd autobusu bude v 5:30 

(Str§ģnice hotelov® parkoviġtŊ a 

pak v PetrovŊ zast§vka smŊrem 

Hodon²n). PŚ²spŊvek na 

dopravu 700 Kļ ï platba bude 

v autobuse.  

Po cestŊ do a pak v Mariazell 

bude jak spoleļnĨ program 

(modlitba rŢģence a mġe sv.), 

tak bude ļas na obŊd a 

soukromou prohl²dku poutn²ho 

are§lu a mŊsta.  

Po cestŊ domŢ se zastav²me v kl§ġteŚe Lilienfeld a tak® tam bude ļas na n§kupy. DomŢ se 

vr§t²me veļer. 

 PŚ²padn® cestovn² pŚipojiġtŊn² si kaģdĨ zaŚ²d² s§m. S sebou cestovn² doklad (OP nebo pas) 

a modr§ kartiļka pojiġtŊn². PŚihlaġov§n² na poutn² z§jezd v sakristi²ch kostelŢ.  

 

Pozv§nka na pouŠ k svat® AnnŊ ve Star® VodŊ u Libavy 
V pondŊl² 8. kvŊtna v§s srdeļnŊ zveme 

na poutn² z§jezd do m²sta, kter® nŊkteŚ² 

znaj² z dob povinn® vojensk® sluģby. 

Star§ Voda u Libavy je vĨznamnĨm 

poutn²m m²stem k cti sv. Anny.  

V letech 1690 aģ 1922 zde pŢsobili 

piarist®. Pod kostelem jsou krypty, kde 

byli pochov§v§ni naġi spolubratŚi.  

Dobrovoln²ci a zdejġ² obec, kteŚ² se snaģ² 

o obnovu tohoto m²sta, vyzvedli z jedn® 

z nŊkolika krypt (kde je pohŚbeno na 60 

piaristŢ) pozŢstatky 4 spolubratrŢ, tak 

aby mohli obnovit jednou z krypt a do n² 

opŊt uloģit pozŢstatky zdejġ²ch piaristŢ. 

Poģ§dali n§s, abychom se zapojili do znovu pohŚben² a tak jsme souhlasili.  

Proto v§s zveme na pouŠ do Star® Vody, kde naġe komunita bude slouģit z§duġn² mġi sv. za 

naġe spolubratry a vykon§me pohŚebn² obŚad (v 11.00).  

Odjezd autobusu bude: z Petrova 7:00 hod, ze Str§ģnice 7:05 hod. PŚ²spŊvek na dopravu 

bude 300 Kļ. Na tento poutn² z§jezd se pŚihlaġujte v sakristi²ch kostelŢ.  

V pondŊl² 8. 5. nebudou v naġich kostel²ch mġe svat®. DomŢ se vr§t²me k veļeru. 



 

Str§nka 6 

 
 

    

 

         FARNOST SUDOMŉřICE 

KŚ²ģov§ cesta ulicemi 

SudomŊŚic 
KŚ²ģov® cesty u n§s v postn² dobŊ prob²haly 

v kostele kaģdĨ p§tek pŚede mġ² svatou a vedly 

je vŊtġinou dŊti, ml§deģ ļi ministranti. 

V nedŊli ve 14 hodin byla vyhrazena rŢznĨm 

spoleļenstv²m. Minulou nedŊli byla vĨjimeļn§ 

KŚ²ģov§ cesta, kter§ vedla ulicemi SudomŊŚic, kde jsme rozj²mali o 

posledn² cestŊ Jeģ²ġe Krista.  

PrŢvod byl poļetnĨ a pochvalovali jsme si i pŊkn® poļas². Prvn² a 

posledn² zastaven² bylo u kostela. Na z§vŊr otec David podŊkoval 

vġem za hojnou ¼ļast, tak® hudebn²mu doprovodu a hlavnŊ rodinŊ 

Kuļerov®, kter§ vedla tuto KŚ²ģovou cestu i s dŊtmi. Moc pŊknŊ se 

toho zhostili.       JP 
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Postn² p§tky v naġ² farnosti 
Postn² p§teļn² mġe svat® patŚily v naġ² farnosti hlavnŊ dŊtem. PŚede mġ² svatou jsme si 

pŚipomnŊli Jeģ²ġovo putov§n² na KŚ²ģov® cestŊ, pot® jsme proģ²vali dŊtskou mġi svatou 

s doprovodem kytarovĨch p²sn² a po mġi svat® bylo pro dŊti pŚipraveno Biblick® prom²t§n² 

a pak n§sledovala veļeŚe, kterou pŚipravovali dŊtem rodiļe. Đļast dŊt² byla vģdy velk§. 

T²mto bychom chtŊli podŊkovat vġem, kteŚ² se jakĨmkoliv zpŢsobem zapojili do organizace 

postn²ch p§tkŢ pro dŊti.        JM 
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Misie v Zambii  
Farnost SudomŊŚice s pomoc² dalġ²ch dobrodincŢ jiģ mnoho let ģije v duchovn²m propojen² 

a finanļnŊ pom§h§ zambijskĨm komunit§m a diec®zi Chipata v Zambii. BŊhem nŊkolika let 

se podaŚilo vytvoŚit vz§jemn® pŚ§telstv², kter® pozitivnŊ ovlivŔuje ģivoty chudĨch 

vesniļanŢ. K tŊmto lidem pŚich§zej² knŊģ² z diec®ze a tak mohou pozn§vat evangelium i ti, 

kteŚ² se s poselstv²m Jeģ²ġe jeġtŊ nesetkali.  

Do kostel²ka v Kachingwe, kterĨ byl postaven z darŢ moravskĨch farn²kŢ, pŚich§zej² vŊŚ²c² 

a jsou pr§vŊ tou komunitou, kter§ se za naġe spoleļenstv² a pŚedevġ²m d§rce modl².  

Dalġ² m²sto, kter® se v zambijsk® ChiparambŊ, po vybudov§n² ġkoln²ho zaŚ²zen², promŊŔuje 

v m²sto nadŊje pro mnoho rodin z ġirok®ho okol², st§le potŚebuje naġi podporu a rozvoj, aby 

novŊ pŚich§zej²c² dŊti, ale i dospŊl² mŊli z§zem² a mohli naj²t podporu v naġem projektu. 

 

Je v²ce moģnost², jakĨm 

zpŢsobem tuto misii 

podpoŚit. Na prvn²m 

m²stŊ je samozŚejmŊ 

modlitba. D§le napŚ²klad 

pŚispŊn²m u misijn²ch 

jarmarkŢ nebo n§vġtŊvou 

misijn² kav§rny 

v SudomŊŚic²ch, kterou 

pro v§s pŚipravujeme 

vģdy v kvŊtnu. Uv²t§me i 

nov® aktivity s ¼myslem 

podpoŚit diec®zi chudĨch 

v Zambii, kter® nŊkdo 

pŚiprav². 

O ģivotŊ v Zambii a 

pr§ci naġeho spolku jste 

se mohli dozvŊdŊt na 

pŚedn§ġk§ch, kter® se jiģ 

uskuteļnily. Pokud jste 

tyto pŚedn§ġky nestihli, 

pak pŚijmŊte pozv§n² do 

Petrova v ¼terĨ 18.4. 

v 17:30 do Kulturn²ho 

spoleļensk®ho centra. 

Za kaģdou podporu 

dŊkujeme. 

KateŚina Janeļkov§ 

Chiparamba, z.s. 
ļ.¼.123-1856160217/0100 


